

PME 5000

Seminar

Host:

Ming-Huang Li

Course hours:

Thursday, 15:30 – 17:20

Schedule:

TBA

Evaluation:

(1) We have scheduled 15 presentations this semester, and the schedule may be subject to adjustments based on the availability of the speakers.

預排演講 15 場，將根據實際情形調整。

(2) Attendance 48%, Notes 36%, Q&A 16%

Attendance and notes are capped at 84 points. Each attendance counts for 4 points, and each note of the speech counts for 3 points. Scores from classroom Q&A is capped at 16 points. The final grade will be capped at 99 points.

簽到 48%，演講重點摘要 36%，課堂提問 16%。

簽到+重點摘要至多計算至 84 分。每次出席佔 4 分，每一份演講重點摘要佔 3 分。課堂提問至多計算至 16 分。期末成績至多給至 99 分。

(3) Please write your notes on a white A4 paper during the speech and submit it to the TA before leaving the classroom. The notes must be submitted on time and in the required format, and late submissions or wrong formats will not be accepted. It is recommended to use a “bullet point format” and list at least five key points of the speech.

演講重點摘要請在課堂內書寫，下課時繳交（限以 A4 白色紙張撰寫，背面需空白）予助教。摘要請於下課離開教室時繳交，不接受事後補交或以其他格式紙張撰寫。建議摘要以條列式撰寫重點，至少列舉超過五項重點為佳。

(4) If you need to be absent from class for any reason, including epidemic leave, sick leave, personal leave, or for other reasons such as attending an international conference, you do not need to ask for permission in advance. Each student in this course can be absent for up to three speeches without any deduction of points. However, if the total number of absences exceeds four, the semester grade will be considered as F.

如果你需要請包含防疫假、病假、事假，或其他事由不能到課(例如參加國際會議)，不須事先請假。本課程每人可缺席三次演講（即至少出席 12 場），不會額外扣減成績。缺席合計超過四次以上，學期成績以不及格論。

(5) Asking meaningful questions during the Q&A session can get some points as well (maximum: 16). The maximum score a student can receive per lecture from Q&A is 8, with each question worth 4 points. To receive this score, the student should write down the question they ask and the speaker's answer in their notes. Copying questions asked by others is not allowed and will result in an F.

在課堂中提問可以獲得最多學期總分 16 分的分數，但無法超過這個上限。每提出一個問題可以得到 4 分，同一堂課提出複數問題最多得 8 分。請在你的重點摘要內寫下你所問的問題並標註演講

者的回答 (不須另紙書寫)。若你未提問，請勿寫下其他同學提出的問題並偽裝成自己提問，違規者學期成績以不及格論。

- (6) If any of the following situations occur, the student's final semester grade will be considered as an F: (a) Forging attendance; (b) Explicitly copying the notes of other students; (c) Writing down other students' Q&A in an attempt to gain additional points without asking questions themselves; (d) Absent for more than four speeches.

Individual students involved in the above situations will be notified to explain their situation and reasons to the teaching assistants and course instructors.

若有以下狀況，學期總成績將計為不及格：

- (a) 假造點名結果 (包含代替他人點名、被他人代點名)。
- (b) 演講重點摘要明確抄襲其他同學。
- (c) 沒有進行課堂發問但寫下其他人的 Q&A 企圖獲得額外分數。
- (d) 缺席合計達四次以上。

以上情事將會通知個別同學找助教與任課教師說明狀況與緣由。